
 ZÁPIS č. 6 (72) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 19. května 1998 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
Přítomni:    viz presenční listina (celkem 21 senátorů) 

Omluveni:    Kotačka/FS, Kotas/FCH, Zelenka/FP, Balátě/FT,  
Kozák/FaME, Novák/FaME 

Neomluveni:    Holešinský/FCH 

Hosté:     kvestor Černý, prorektor Dub 
 
PROGRAM:  
1.  Kontrola zápisu a úkolů 
2.  Projednání návrhu Finančního plánu 1998 - Investiční  prostředky pro SZNN 
3.  Předložení návrhu na změnu Statutu VUT, příloha č.  1 - Studijní obory vysokoškolského 

studia a příloha  č. 2 - Studijní obory bakalářského studia - prorektor  Dub 
4.  Informace z jednání Rady VŠ - Doc. Münsterová 
5.  Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
K zápisu z minulého zasedání AS VUT dne 21. 4. 1998 vznesl připomínku Doc. Hlavenka a 
požádal o opravu na str. 6,  odst. 3: „V diskusi vystoupil Doc. Hlavenka........“ na následující text: 
„V diskusi Doc. Hlavenka uvedl, že pro špatné zkušenosti s dvoukomorovým senátem přešla 
Fakulta strojní na jednokomorový senát. Dále uvedl, že posílení prestiže studentské části není 
v dvoukomorovosti, ale v aktivní práci studentů, v předkládání návrhů a hlavně ve spojení se 
studentskou obcí  (dnes malá součinnost i aktivita). Není znám případ, kdy by studentský návrh 
nebyl v senátu podpořen, nebo bylo přijato usnesení poškozující studenty. Studentský senát 
začínají ovládat doktorandi, rekrutující se z řad vynikajících studentů; jejich zájmy nejsou 
totožné se zájmy studentů. Požadovaná jednotnost studentů ve většině případů není normální 
a někdy je nebezpečná, např. při volbě děkana, při vyváženém stanovisku zaměstnanecké části 
stačí lobování u několika studentů, kteří získají ostatní a jednotných 12 hlasů studentů rozhodne 
o volbě děkana“.  

Program dnešního jednání AS VUT byl schválen bez připomínek.  

NESPLNĚNÉ ÚKOLY: Úkol 2.2/98 
Zpracovat generel všech pozemků a ploch s vytypováním možností a vhodnosti jejich 
perspektivního využití. 
Zajistí: prorektor Hobst 
Termín: Do 30. 6. 1998 připravit podrobněji možnosti využití pozemků ve správě VUT, možná 
v návaznosti na nový VŠ zákon. 
 
Ad 2) Projednání návrhu Finančního plánu 1998 - Investiční  prostředky pro SZNN 
Prof. Němeček sdělil senátorům, že EK nepovažovala za nutné se od posledního zasedání AS 
VUT sejít. Po doplnění předloženého materiálu o rozpis stavebních akcí schválených Stavební 
komisí VUT s komentářem kvestora považuje materiál za úplný a doporučuje jej přijmout. 
Vzhledem k tomu, že ekonomická komise od posledního zasedání AS neprojednávala předložený 
návrh, předseda AS Ing. Zmrzlý požádal ostatní členy ekonomické komise o jejich připomínky. 
Následovala obecná diskuse k rozdělování investičních prostředků, ve které senátoři diskutovali 
zejména o způsobu dosavadního rozdělení finančních prostředků. Doc. Hlavenka navrhl, aby do 
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budoucna AS VUT uvažoval o jiné struktuře rozdělení investičních prostředků, než dosavadních 
35 % příspěvku dle příspěvku fakultě na vzdělávací činnost, 35 % příspěvku dle příspěvku 
fakultě na výzkum a vývoj a 30 % dle odpisů fakulty v kategorii SZNN. Po diskusi bylo 
přistoupeno k hlasování o předloženém návrhu o rozdělení 47,5 mil. Kč na SZNN. 
 
Kdo souhlasí s předloženým návrhem Finančního plánu 1998 - Investiční  prostředky pro SZNN? 
Hlasování: 
Pro - 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl přijat. 

UAS 1 
Akademický senát VUT projednal a schválil předložený Finanční plán 1998 - Investiční 
prostředky pro SZNN zpracovaný ke dni 20. 4. 1998. 
 
Z diskuse členů AS VUT k Finančnímu plánu 1998 - Investiční prostředky pro SZNN vzešly 
následující dva návrhy na usnesení: 
1.  Na návrh z pléna AS VUT jsou členové ekonomické komise AS VUT pověřeni zpracovat 

rozbor stávajících pravidel pro rozdělování SZNN a připravit alternativní návrh pro rok 1999 
s termínem do 15. 10. 1998. 
Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 21 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 2 
Členové ekonomické komise jsou pověřeni vypracovat rozbor stávajících pravidel pro 
rozdělování SZNN a připravit alternativní návrh pro rok 1999 s termínem do 15. 10. 1998. 

2.  AS VUT trvá na tom, aby v případě získání dalších finančních zdrojů byl informován, využití 
těchto prostředků bylo předmětem návrhu změny rozpočtu a jejich rozdělení podléhalo  
projednání a schválení AS VUT. 
Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 21 hlasů  
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

UAS 3 
Veškeré další finanční prostředky, které VUT následně získá a nebyly součástí schváleného 
rozpočtu na rok 1998, budou projednány a schváleny AS VUT jako návrh změny rozpočtu 
VUT. 

 
PRODEJ  NĚKTERÝCH POZEMKŮ, KE KTERÝM  MÁ VUT PRÁVO UŽÍVÁNÍ 
Kvestor seznámil senátory s průběhem jednání o prodeji pozemků, ke kterým vyjádřil AS VUT 
předběžný souhlas na minulém zasedání. Prodej se týká pozemků na k.ú. Královo Pole firmě 
BCS Engineering, a.s. Brno a pozemků na okraji areálu Kraví hora Ing. Svobodovi. Dle současné 
metodiky MŠMT je možné pozemky prodat. Kvestor předložil senátorům k oběma prodejům 
písemné materiály (v jednom vyhotovení budou uloženy na sekretariátě AS VUT, v materiálech 
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projednaných AS), doložené korespondencí s žadateli, výpisy z katastru nemovitostí, návrhem 
prodejních smluv a znaleckými posudky, zpracovanými na náklady žadatelů. Doporučuje prodej 
pozemků za předběžně dohodnutých podmínek uskutečnit co nejdříve.  
Vzhledem k tomu, že návrh byl předložen na minulém zasedání a na dnešním zasedání byl 
kvestorem upřesněn, přistoupili senátoři k hlasování.  

Uzavření smlouvy o prodeji některých pozemků souvisejících s objektem Purkyňova 91a firmě 
BCS Engineering, a. s. Brno   
Kdo souhlasí s uzavřením smlouvy o prodeji pozemků žadateli BCS Engineering, a.s. Brno za 
celkovou částku 3 218 400,- Kč? 
Hlasování: 
Pro - 20 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 4 
Akademický senát VUT souhlasí s uzavřením smlouvy o prodeji pozemků žadateli BCS 
Engineering, a. s. Brno za celkovou částku 3 218 400,- Kč. 
 
Uzavření smlouvy o prodeji některých pozemků na okraji areálu Kraví hora Ing. Svobodovi  
Kdo souhlasí s uzavřením smlouvy o prodeji pozemků na okraji areálu Kraví hora žadateli Ing. 
Karlu Svobodovi za celkovou částku 6 550 200,- Kč? 
Hlasování: 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 5 
Akademický senát VUT souhlasí s uzavřením smlouvy o prodeji pozemků žadateli Ing. Karlu 
Svobodovi za celkovou částku 6 550 200,- Kč. 
 
 Při vypracování konečného znění smluv o prodeji senátoři upozornili, že v nich nesmí být 
sankční pasáž, která by postihovala VUT v případě neuskutečnění prodeje (např. na základě 
změny stanoviska MŠMT ). Po realizaci prodeje AS VUT žádá kvestora o předložení návrhu na 
využití takto získaných finančních prostředků. 
 
Na závěr kvestor seznámil senátory se žádostí pana Jiřího Vrby o uzavření smlouvy o prodeji 
pozemků částečně pod restaurací Plzeňský dvůr a k ní přilehlých. Cena, kterou navrhuje pan 
Vrba je pro VUT naprosto nepřijatelná. Kvestor požádal senátory o souhlas k jednání s postupem 
obdobným, jako u výše uvedených dvou návrhů. 
AS VUT vzal na vědomí žádost pana Vrby o odprodej pozemků a pověřil kvestora dalším 
jednáním v této záležitosti.  
 
Z jednání AS VUT se omluvili 2 senátoři. 
 
Ad 3) Předložení návrhu na změnu Statutu VUT, příloha č.  1 - Studijní obory 
              vysokoškolského studia a příloha  č. 2 - Studijní obory bakalářského studia 
Stručný komentář k předloženým návrhům přednesl prorektor Dub. Změna číselného kódu 
a názvu studijního oboru vysokoškolského studia na FEI je vyvolána vstoupením v platnost 
nového VŠ zákona, na základě kterého budou nově akreditovány skupiny oborů. U špatně 
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zařazených oborů by mohly při akreditaci nastat problémy (např. by je posuzovala subkomise 
s jiným zaměřením). Návrh na zařazení studijního oboru bakalářského studia Letecký provoz na 
Fakultě strojní byl předložen z důvodu zaniknutí možnosti studia těchto oborů na území ČR při 
rozdělení Československa.  
 
Hlasování o návrhu na zařazení do Statutu VUT v Brně, příloha č. 2 - Studijní obory 
bakalářského studia - obor Letecký provoz - Fakulta strojní: 
Kdo souhlasí se zařazením? 
Pro - 18 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 
 
Hlasování o změně číselného kódu a názvu studijního oboru vysokoškolského studia 11-09-8 
Informatika a výpočetní technika na FEI: 
Kdo souhlasí s touto změnou? 
Pro - 19 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
Návrh byl schválen. 

UAS 6 
Akademický senát VUT schválil zařazení oboru Letecký provoz na FS VUT do Statutu VUT 
v Brně, přílohy č. 2 - Studijní obory bakalářského studia. Dále schválil změnu číselného kódu 
a názvu studijního oboru vysokoškolského studia 11-09-8 Informatika a výpočetní technika na 
FEI VUT v Brně na 26B3R02 Výpočetní technika a informatika - příloha č. 1 Statutu VUT 
v Brně - studijní obory vysokoškolského studia. 
 
Ad 4) Informace o jednání z RVŠ 
⇒ Doc. Münsterová, která je členkou předsednictva RVŠ, vznesla dotaz na senátory, zda mají 

zájem o pravidelné informace z jednání RVŠ. Vzhledem k tomu, že zápisy z jednání RVŠ 
nejsou na sekretariát AS VUT zasílány jako dříve, všichni přítomní souhlasili, neboť považují 
tyto informace za velmi přínosné. Doc. Münsterová informovala o programu zasedání RVŠ, 
které se bude konat 21. 5. 1998: 
1.  Zpráva o činnosti předsednictva - předseda Rady Doc. Wilhelm 
2.  Vystoupení ministra školství Doc. Dr. Jana Sokola, CSc. 
3.  Zavedení nového zákona do praxe, příprava rozpočtu na r. 1999 - nám. ministra Doc. Ing. 

Jan Hálek, CSc. 
4.  Vědecká příprava na vysokých školách - Prof. Pokorný 
5.  Vztah vysokých škol a Akademie věd a věda v ČR - předseda AV ČR Prof. Ing. R. 

Zahradník, DrSc. 
6.  Zpráva pracovní skupiny pro tvůrčí činnost studentů - Doc. Münsterová 
7.  Sedm let Fondu rozvoje VŠ - Doc. Köpplová 

 
Ad 5) Různé 
⇒ Doc. Hlavenka informoval o pozvání Prof. Ondráčka na zasedání AS FS, kde přednese výklad 

k novému VŠ zákonu. Dotázal se senátorů, zda by měli zájem o stejnou akci. 
Ing. Zmrzlý informoval o záměru rektora uskutečnit v aule rektorátu seminář k VŠ zákonu, na 
kterém vystoupí Prof. Ondráček. Rektor zve na seminář děkany, právníky a předsedy 
akademických senátů všech fakult, termín semináře bude senátorům sdělen.  
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Rektor požádal AS VUT o zasedání 2. června 1998, aby projednal a přijal usnesení na 
podporu věci vztahu VŠ a SKM. 
Dále Ing. Zmrzlý informoval o očíslované verzi VŠ zákona, kterou obdržel  Prof. Ondráček 
z MŠMT v počítačové formě a zaslal na sekretariát AS VUT. V tištěné formě bude tato verze 
1x uložena v místnosti AS VUT, všem senátorům bude rozeslána E-mailem. 
V návaznosti na změny, které na VUT nastanou vstoupením v platnost nového VŠ zákona, se 
vedení VUT již začalo zabývat organizačním zabezpečením vyvstalých úkolů. Určité 
povinnosti vzniknou pro AS VUT zřejmě i v období prázdnin.  

⇒ Doc. Hlavenka požádal AS, aby přijal následující usnesení ke koncepci tělovýchovy na VUT: 
• Akademický senát VUT žádá vedení školy o zpracování koncepce tělesné výchovy na VUT 

v Brně. 
• Dále žádá o vyřešení situace s lyžařským svahem (v současné době firma, která má svah 

pronajatý, si v budově zřídila kanceláře, o svah nemá zájem, studenti, kteří svah 
brigádnicky budovali si musí platit přístup na svah, nemají možnost používat šatnu ani 
WC).  

Varianty organizace tělesné výchovy na VUT: 
1.  Jednotná tělovýchova jako celoškolské pracoviště (nebo přiřazené k některé fakultě). 
2.  Ponechání 3 kateder fakultních FS, FAST, FEI s tím, že zařízení i finance přejdou 

k příslušným fakultám - Ramzová k rektorátu). 
3.  Při nedohodě fakult ponechat pro FAST a FEI současný stav a vyčlenit zařízení používající 

FS a příslušné finance pod správu FS. Tato varianta by měla ukázat, zda je lepší současný 
stav, nebo starost fakulty o TV a finance. 

Kdo souhlasí s tímto návrhem? 
Hlasování: 
Pro - 17 
Zdržel se - 2 hlasy 
Proti - 0 

UAS 7 
AS VUT schvaluje výše uvedené usnesení navržené Doc. Hlavenkou a současně žádá, aby byl 
seznámen s právním stavem zařízení na lyžařském svahu. 
 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý 2. června 1998 v 8:00 hodin v zasedací místnosti 
rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 
V případě  že rektor toto zasedání odvolá,  budou senátoři včas informováni a další zasedání 
bude 16. června 1998  v 8:00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Kounicova  67a. 
 
PROJEDNANÉ MATERIÁLY: 
1.  Finanční plán 1998 - Investiční prostředky pro SZNN 
2.  Návrh na uzavření smlouvy o prodeji některých pozemků na okraji areálu Kraví hora Ing. 

Svobodovi a některých pozemků souvisejících s objektem Purkyňova 91a firmě BCS 
Engineering, a.s. Brno. 

3.  Návrh na změnu Statutu VUT v Brně, příloha č. 1a příloha č. 2 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
                                                                                                                            předseda 
Zapsala: J. Cardová 


